



Bishop's Reflection for the Month of November 2019

“Eternal rest grant unto them O Lord”

Traditionally, the Church has set aside the month of November as a time to remember all who have died; the holy ones on November 1st, All Saints’ Day; and November 2nd, All Souls’ Day, (Dia de Los Muertos) as we remember all the faithful departed.

The Church teaches that praying for the dead is a Spiritual Work of Mercy and burying the dead is a Corporal Work of Mercy. Both are noble means of honoring and respecting those who have died.

As baptized Catholics, the Church, in her care for us, gives us the gift known as the Rite of Christian Burial. The Rite consists of three parts: the Vigil Service, the Mass of Christian Burial and the Committal Service.

As a family meets with their parish priest and/or staff member, the funeral home and cemetery personnel, it is important in planning the funeral that the family honors and respects the wishes of their loved ones who have died. It is encouraged that family members responsible for making the funeral plans are properly catechized by parish and/or the cemetery staff about the Catholic traditions regarding funerals. It is an opportune time for the Church to minister, teach and evangelize those who approach the Church during this time of need.

In our day and age, it is evident that many do not understand the value in the Church’s sacred traditions directed to the faithful departed. Unchurched Catholics seem to want to take care of things as soon as possible. Some have no intention of offering a Mass for the repose of the soul of their loved ones. They would rather have a ‘Memorial Service,’ or a “Celebration of Life.” Many times, no mention of God, prayer, salvation, resurrection, heaven, etc. is taken into consideration. That is why it is important to have trained individuals assist and guide family members in order to go through the Rite of Christian Burial with them.

Explaining the difference between “having a Rosary” the evening before the funeral versus the significance of the Vigil can be of great assistance. Personally involving the family in planning the liturgy and the funeral Mass, by selecting the readings and music, can help in the bereavement process. Also, informing the family of the proper place, time and content for the eulogy can be very important.

Clergy in preparing their homilies have a great responsibility of integrating the life of the deceased with the scriptural readings and the Paschal Mystery, that is, the Life, Death and Resurrection of Jesus. The homily is not a time to “canonize” the deceased, but to prayerfully remind the faithful of the importance of living a life centered in Christ, Jesus and focusing on heaven, our final destiny

Finally, when the family arrives at the cemetery for the Committal, the gravesite service, it can be a highly emotional experience of the Rite of Christian Burial. Cultural traditions can be taken into consideration at the gravesite so as to offer pastoral comfort to the mourners; there is the offering of flowers, maybe a devotional song, words of remembrance, the releasing of a handful of soil upon the casket, etc. All these traditions can help the family to experience a sense of closure and farewell.

My friends, all that has been mentioned can help in offering an opportunity to evangelize families who are in need of compassion. As the body of Christ, we the Church, are the ones who can offer them an experience of “encounter” with the grace and mercy of the Risen Christ. It is Jesus who will lift them up

and comfort them, all because we have been present and have accompanied our brothers and sisters in their time of need.

“Eternal rest grant unto them O Lord.
And let perpetual light shine upon them.
May they rest in peace.
May their souls, and the souls of all the faithful departed, through the mercy of God, rest in peace.”
Amen.

In the Peace of Christ,
Bishop Cotta



Reflexión del Obispo para el Mes de noviembre 2019

“Dale Señor el descanso eterno”

Tradicionalmente, la Iglesia celebra el mes de noviembre como un tiempo para recordar a todos los que han pasado a mejor vida; a los Santos el 1ro de Noviembre; y a las ánimas benditas el 2 de noviembre (popularmente conocido como el Día de Los Muertos) recordamos a todos nuestros seres difuntos.

La Iglesia nos enseña que rezar por los difuntos es una obra de Misericordia y sepultar a los muertos es una Obra Corporal de Misericordia. Es una manera noble de honrar y respetar a los que ya murieron.

Como católicos bautizados, la Iglesia, en su cuidado por nosotros, nos ha dado un regalo conocido como el Rito Cristiano de Sepelio. El Rito contiene tres partes: la Vigilia, la Liturgia de funeral y el Rito de encomendar.

Al reunirse los miembros de la familia con el sacerdote de la parroquia y/o con un miembro del personal de la Parroquia, y con el personal del cementerio, es importante que al planear el funeral, la familia respete y honre los deseos del ser querido que ha fallecido. Se anima al familiar responsable de tomar decisiones sobre el funeral a ser catequizado por la parroquia y/o por el personal del cementerio sobre nuestras costumbres Católicas referentes a funerales. Es un tiempo oportuno para la Iglesia de evangelizar y enseñar a los que se acercan a la Iglesia en este tiempo de gran necesidad.

Es evidente en nuestros tiempos y época, que muchos no entienden el valor de las sagradas tradiciones de la Iglesia sobre los Fieles Difuntos. Tal parece que los católicos no catequizados quieren resolver los asuntos lo más pronto posible. Algunos no tienen la intención de ofrecer la Misa por el reposo del alma de sus seres queridos. Prefieren tener un “Servicio Memorial,” o una “Celebración de la Vida.” Muchas veces ni se menciona a Dios, ni la oración, ni la salvación, ni la resurrección, ni el cielo, etc. Es por esa razón que es importante tener personas preparadas para que ayuden y guíen a los familiares a través del Rito de Entierro Cristiano.

El explicar la diferencia entre “tener un Rosario” la noche antes del funeral, y el significado de la Vigilia puede ser de gran ayuda. El Involucrar a la familia al planear la Liturgia, y la Misa de funeral, al seleccionar las lecturas y la música, puede ayudar a las personas en el proceso de duelo. También, el informar a la familia del lugar, tiempo y contenido apropiado, para el elogio, puede ser muy importante.

Los sacerdotes, al preparar la homilía tienen una gran responsabilidad de integrar la vida de los fieles difuntos con las escrituras y el Misterio Pascual, o sea: la Vida, Muerte y Resurrección de Jesús. La homilía no es un momento para “canonizar” al difunto, sino para rezar y recordar a los fieles la importancia de vivir la vida centrada en Cristo Jesús y enfocarnos en el cielo, nuestro destino final.

Finalmente, cuando la familia llega al cementerio para sepultar, el Rito de Sepultura Cristiano puede ser una experiencia bastante emotiva. Al momento del entierro, se debe tomar en cuenta la tradición cultural para poder ofrecer consuelo pastoral a los familiares en duelo. Por ejemplo ofrecimiento de flores, quizá un canto apropiado, el compartir memorias, el arrojar un puñado de tierra sobre el ataúd, etc. Todas estas tradiciones pueden ayudar a los familiares a experimentar el sentido de despedida.

Mis amigos, todo lo que he mencionado ayudaran a brindar una oportunidad para evangelizar a la familia que necesita compasión. Somos el Cuerpo de Cristo, somos la Iglesia, y nosotros podemos ofrecer una experiencia de “encuentro” con la gracia y misericordia de Cristo Resucitado. Sera Jesús quien los levantará y consolará, porque nosotros hemos estado presentes y hemos acompañado a nuestros hermanos y hermanas en tiempo de necesidad.

Dales Señor el descanso eterno. Y brille para ellos la luz perpetua. Que Descansen en paz, así sea. “Que sus almas y las almas de los fieles difuntos por la misericordia de Dios, descansen en paz.

En la Paz de Cristo,
Obispo Cota

